
  P r o t o k ó ł   Nr XI/03 
z sesji Rady Gminy D�bnica Kaszubska w dniu 05 wrze�nia 2003 r. 

 
W sesji udział wzi�li: 
a/  czternastu radnych Rady Gminy  -  nieobecni: J.Bejnarowicz 
b/  Wójt Gminy                                 -  Grzegorz Grabowski 
     Wicewójt Gminy                         -  Tadeusz Bejnarowicz 
     Sekretarz Gminy                          -  Iwona Wójcik 
     Skarbnik Gminy                           -  Marek Malinowski 
     Radca Prawny                              -  Beata Sadowska 
     Radny Rady Powiatu                   -  Stanisław Jank 
     Radny Rady Powiatu                   -  Ryszard Stus 
     Dyrektor Gimnazjum                   -  Sławomir Miluski 
     Dyrektor SP D�bnica Kaszubska -  El�bieta Fryckowska 
     Dyrektor SP Gogolewo                -  Iwona Warkocka 
     Kierownik OPS                            -  Krystyna Szustak 
     Dyr. ds. marketingu MZK           -  Hubert Brandt 
     Specj. ds. marketingu                  -  Marcin Grzybi�ski 
Porz�dek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno�ci obrad, 
b/  przyj�cie porz�dku obrad, 
c/  przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno�ci mi�dzy sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalno�ci Komisji Rady mi�dzy sesjami: 

a/  Rewizyjnej, 
b/  Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki, 
c/  Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

7. Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 15.11.2002r. do 30.06.2003r. 
8. Podj�cie uchwał w sprawach: 

a/  zmian w bud�ecie gminy na 2003 rok, 
b/  Statutu Gminy D�bnica Kaszubska. 

9. Zamkni�cie obrad. 
Przebieg sesji: 
Ad.1.a/ 
           Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i go�ci 
przybyłych na sesj�. Nast�pnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzaj�c 
prawomocno�� obrad. Otwarcia dokonała o godz. 1100 w sali konferencyjnej Urz�du Gminy. 
b/ 
          Przewodnicz�ca Rady przedstawiła porz�dek obrad. 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Krzysztof Olech zgłosił wniosek o zdj�cie z porz�dku obrad 
podpunktu b w punkcie 8 poniewa� Komisje nie do ko�ca zaopiniowały projekt Statutu 
Gminy. 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porz�dku obrad projektu uchwały w sprawie 
inkasa nale�no�ci z tytułu podatków i opłat lokalnych oraz zasad wynagrodzenia za inkaso na 
terenie sołectw oraz  przyj�cia do porz�dku obrad sprawozdania o przebiegu wykonania 
bud�etu gminy za I półrocze 2003 r.  
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W wyniku głosowania wniosek o zdj�cie z porz�dku obrad podpunktu b w punkcie 8 został 
przyj�ty jednogło�nie ( 12 za). 
W wyniku głosowania wniosek o przyj�cie do porz�dku obrad projektu uchwały w sprawie 
inkasa nale�no�ci z tytułu podatków i opłat lokalnych oraz zasad wynagrodzenia za inkaso na 
terenie sołectw został przyj�ty jednogło�nie ( 12 za). 
W wyniku głosowania wniosek o przyj�cie do porz�dku obrad sprawozdania o przebiegu 
wykonania bud�etu gminy za I półrocze 2003r. został przyj�ty jednogło�nie ( 13 za). 
W wyniku głosowania porz�dek obrad z poprawkami został przyj�ty jednogło�nie ( 13 za). 
Przewodnicz�ca Rady poinformowała, �e zgłoszone wnioski zostan� przyj�te w porz�dku 
obrad w punkcie 8, kolejno w podpunktach b, c, d.     
c/ 
       Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania protokół z 
poprzedniej sesji został przyj�ty przy 10 głosach za, 3 wstrzymuj�cych si�. 
Ad.2. 
       W sprawie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje na poprzedniej sesji Wójt udzielił 
odpowiedzi, �e zostały one udzielone bezpo�rednio na sesji poza interpelacj� radnego 
Zdzisława Botwinionka o usuni�cie suchych gał�zi z drzew przy drodze powiatowej Głobino 
– Dobieszewo, któr� skierowano do Zarz�du Dróg Powiatowych. Wójt dodał, �e Zarz�d Dróg 
z powodu braku �rodków finansowych i tak nie spełnia wszystkich zada�. 
Ad.3. 
       Wójt przedstawił sprawozdanie z działalno�ci mi�dzy sesjami. 
Na wst�pie przekazał podzi�kowania sołtysom i radnym, za współorganizacj� festynów w 
okresie letnim na terenie gminy, które były form� integracji mieszka�ców, a w wi�kszo�ci 
przeznaczone dla dzieci i młodzie�y. Wi�kszo�� imprez współorganizowano przy pomocy 
Gminnego O�rodka Kultury i wsparciu Pana Wandachowicza (wła�ciciela Piekarni). 
Nast�pnie poinformował, �e Gmina D�bnica Kaszubska zgłosiła dwa sołectwa i zło�yła dwa 
wnioski do Pomorskiego Programu Odnowy Wsi o przyznanie dofinansowania ze �rodków 
Kontraktu Wojewódzkiego na projekty: 
1/  sołectwa D�bnica Kaszubska pn. „Zagospodarowanie Placu Centrum Wsi D�bnica 
Kaszubska” – dofinansowanie 21.000 zł; koszt projektu 47.500 zł., 
2/  sołectwa Gał�zów – Niepogl�dzie pn. „Zielona przedsi�biorczo�� 2003” – 23.000 zł. 
Otrzymano dotacj� w wys. 5.000 zł z Fundacji Wspomagania Wsi w Warszawie na realizacj� 
projektu pn. „Las sprzyja przedsi�biorczym” na stworzenie mo�liwo�ci poszerzenia 
edukacyjno-kulturalnej działalno�ci �wietlicy wiejskiej w Budowie poprzez dokonanie jej 
remontu i doposa�enie – projekt został zrealizowany i rozliczony. Gmina czyni starania o 
doposa�enie �wietlicy w Budowie w sprz�t komputerowy ł�cznie z ło�eniem na obsług� 
komputerow�. 
Został zrealizowany projekt budowy boiska sportowego w m. Mielno – 5.000 zł; zło�ono 
wniosek o refundacj�. 
Otrzymano grant z MGPiPS na utworzenie Gminnego Centrum Informacji poprzez 
Wojewódzki Urz�d Pracy 57.000 zł; koszt projektu 82.000 zł. 
Zako�czono przebudow� ul. Podgórnej, gdzie odbyła si� kontrola z Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa i Gmina czeka na refundacj� w wys. 245.000 zł. 
Oddano do u�ytku most na rzece Skotawie w m. Jawory na koszt 70 ty�. zł. Odbiór mostu 
nast�pił w dniu 29 sierpnia 2003 r. – refundacja w wys. 49.000 zł. 
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Przygotowano prezentacj� multimedialn� pokazuj�ca walory gminy D�bnica Kaszubska oraz 
koncepcj� porz�dkowania gospodarki wodno-�ciekowej, która zostanie zaprezentowana przez 
pracowników Urz�du z udziałem Wójta  22 wrze�nia 2003r. na Wydziale Prawa i 
Administracji Uniwersytetu Gda�skiego w ramach konferencji podsumowuj�cej realizacj� 
Programu Aktywizacji Obszarów Wiejskich. 
Gmina uczestniczy w projekcie Agro Info dotycz�cym stworzenia sieci informacji 
europejskiej na terenie byłego Województwa Słupskiego. 
Do 15 wrze�nia zostan� zło�one wnioski na 5 inwestycji do SAPARD-u na budow� sieci 
wodoci�gowej i kanalizacyjnej tj.: 
1/  budowa sieci wodoci�gowej dla m. Grabin, 
2/  budowa sieci kanalizacyjnej dla m. Grabin, 
3/  budowa sieci wodoci�gowej w ul. Polnej w D�bnicy Kaszubskiej, 
4/  budowa sieci kanalizacyjnej w ul. Polnej w D�bnicy Kaszubskiej 
5/  budowa sieci kanalizacyjnej dla m. Krzywa�. 
Zło�ono równie� wnioski o dofinansowanie modernizacji dróg gruntowych w przyszłym roku 
w rejonie Kotowo, Dobra, Jaworach i D�bnicy Kaszubskiej oraz rekultywacji gruntów terenu 
Niemczewa. Wnioski zgłoszono na kwot� 300 ty�. zł. na rok 2004  do  Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych w Gda�sku, ale jest klauzula, �e Gmina musi na to zadanie przeznaczy� 
25% przyznanych �rodków kosztorysowych. Realizacja tego zadania w przyszłym roku. 
Wracaj�c do inwestycji Sapard, czyli zadania wspólnego w ramach porozumienia pomi�dzy 
Agencj� Własno�ci Rolnej SP, a Gmin� D�bnica Kaszubska, która otrzymała dotacj� na 
zadanie pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej i sieci wodoci�gowej w Grabinie”, którego 
realizacja miała nast�pi� do ko�ca czerwca, wiadome jest, �e Gmina z tego zadania wywi�za� 
si� nie mo�e, bo nie ma �rodków własnych. W zwi�zku z tym Wójt zwrócił si� do Dyrektora 
Agencji Nieruchomo�ci Rolnych w Gda�sku p. Kubacha, który wst�pnie wyraził zgod� na 
przesuni�cie terminu rozpocz�cia zadania i po 15 wrze�nia b�dzie dodatkowe spotkanie 
mówi�ce, �e to zadanie prolonguje si� do ko�ca czerwca przyszłego roku. Aby si� z tego 
wywi�za� musi si� wspomaga� �rodkami z Sapard. 
Ponadto Gmina ma obowi�zek przekaza� 180 ty�. zł. na rzecz Funduszu Ochrony �rodowiska 
w Warszawie. 
Nast�pnie Wójt poinformował, �e Gmina zgłosiła wnioski do Fundacji Wspomagania Wsi na 
konkurs „Nasz sposób na bied� na wsi” na sołectwa Motarzyno i Budowo (remonty i 
modernizacj� �wietlic), na co otrzymano 10 ty� zł. 
Na rozpatrzenie czeka projekt do programu likwidacji barier architektonicznych PFRON-u  
„�yjmy bez barier” na kwot� 100 ty�. zł. 
Ponadto zło�ono wniosek do Urz�du Marszałkowskiego na likwidacj� barier 
architektonicznych – rozpatrzony pozytywnie i �rodki zostan� przekazane w 2004 roku. 
Zło�ono przez GOK dwa wnioski na otwarcie �wietlicy �rodowiskowej na kwot� 25 ty�. zł. 
Zło�ono program angielski Smoll Projects do Komisji Europejskiej na kwot� 50 ty�. euro, 
który zostanie rozpatrzony w drugiej połowie wrze�nia. 
Gmina zło�yła równie� wniosek do Fundacji-Fundusz Współpracy na powstanie i rozwój 
lokalnej sieci agro-info pomi�dzy nasz� gmin� a, Kobylnic� i Trzebielino na kwot� 20 ty�.zł. 
Zło�ono program na powstanie Szkolnego O�rodka Kariery w gimnazjum na kwot� 25 ty�.zł. 
Jest te� opracowywany dodatkowy projekt zwi�zany z działalno�ci� hali widowiskowo-
sportowej jako ponadregionalnej i jest równie� mo�liwo�� otrzymania dodatkowych �rodków. 
Gmina uczestniczyła w programie GRYF II organizowanym przez MGPiPS, który z braku 
�rodków finansowych został odło�ony na nast�pny rok. 
 



- 4 - 
  
Ponadto zło�ono wnioski do Polskiej Akcji Humanitarnej o do�ywianie dzieci z programu 
Pajacyk na trzy szkoły oraz �wietlice w wyniku czego otrzymano dofinansowanie na �wietlic� 
w Mielnie w wysoko�ci 9 ty�. zł. 
Poza tym zło�one zostały programy do konkursu „Kultura Bliska” organizowanego przez 
Fundacj� Wspomagania Wsi, na sołectwa: Dobra, Jawory, Gogolewo, Mielno.             
To tematy dotycz�ce pozyskania �rodków. 
Nast�pnie Wójt poinformował,  �e Agencja Nieruchomo�ci Rolnych pozytywnie 
zaopiniowała starania o wykup na warunkach preferencyjnych gruntów nad jeziorem Dobra i 
pod ogródki działkowe dla mieszka�ców osiedla w Gogolewie. 
Przedstawiciel ANR p. Skurski dokonał ogl�dzin wszystkich zgłoszonych do nabycia przez 
nasz� Gmin� działek. W ramach współpracy z ANR Wójt dokonał  kolejnej konsultacji z 
kierownikiem biura w Pot�gowie p. Edmundem Leniem i pomimo trudno�ci w przekazaniu 
nam dotacji celowych na proponowan� do przej�cia infrastruktur� komunaln� , ANR 
podtrzymuje nasz� ofert�. 
W tym okresie zostały sprzedane 4 działki. 
W trakcie przygotowania do sprzeda�y s� 3 działki. 
Wydzier�awiono 3 działki rolne w D�bnicy Kaszubskiej. 
Ogłoszono I przetarg na sprzeda� budynku po byłej Szkole Podstawowej w Dobieszewie. 
Wygaszono trwały zarz�d szkół w Dobieszewie i Budowie oraz przekazano w trwały zarz�d 
Szkoł� Podstawow� Budowo do Szkoły Podstawowej w Motarzynie, a Szkoł� Podstawow� 
Borz�cino do Szkoły Podstawowej D�bnica Kaszubska. 
W trakcie przygotowywania jest projekt uchwały w sprawie okre�lenia zasad zbywania, 
nabywania i obci��ania nieruchomo�ci gruntowych oraz ich najmu na okres dłu�szy ni� trzy 
lata oraz okre�lenia wysoko�ci czynszów dzier�awnych. 
Dokonano lustracji terenu całej gminy w konkursie na najładniej utrzymane nieruchomo�ci w 
trzech kategoriach: zagrody rolnicze, domki jednorodzinne i wspólnoty mieszkaniowe. 
Stwierdzono, �e widoczny jest systematyczny post�p w poprawie estetyki naszej gminy i 
najlepszym przyznano wyró�nienia. 
Nast�pnie Wójt przedstawił informacj� n/t działa� w zakresie infrastruktury komunalnej  
(informacja w zał�czeniu protokołu). 
 W dalszej kolejno�ci Wójt przedstawił informacj� z działalno�ci O�rodka Pomocy Społecznej 
w miesi�cach lipiec – sierpie� 2003r. (informacja w zał�czeniu protokołu). 
Wójt poinformował, �e otrzymał podzi�kowanie z Zarz�du Mi�dzyszkolnego Uczniowskiego 
Klubu Sportowego „BASKIET” za dofinansowanie pobytu zawodniczki sekcji koszykówki 
Sylwii Czerwczak na obozie sportowym zespołu seniorek, przygotowuj�cych si� do 
rozgrywek o wej�cie do I ligi pa�stwowej.        
Wójt przedstawił odpowied	 Ministra Edukacji Narodowej i Sportu na pismo Pana Posła z 
dnia 28 kwietnia br. w sprawie pomocy Gminie D�bnica Kaszubska, w rozwi�zaniu problemu 
z dowozem uczniów do szkół. W chwili obecnej Ministerstwo nie ma mo�liwo�ci 
wspomo�enia Gminy w postaci przyznania drugiego autobusu, gdy� z dniem 30 kwietnia br. 
zako�czona została akcja pomocy w zakresie dowozu dzieci do szkół. 
Przedstawił równie� pro�b� Komendanta Miejskiego Policji w Słupsku o dofinansowanie 
zakupu pojazdów słu�bowych dla Komendy w wysoko�ci 23.000 zł. Wójt przekazał 
Komendantowi, �e w obecnej sytuacji Gmina nie ma �rodków na przekazanie 
dofinansowania. 
Nast�pnie przekazał, �e Urz�d Marszałkowski Województwa Pomorskiego przysłał 
informacj�, �e w ramach Pomorskiego Programu Odnowy Wsi – Edycja 2003 r. zostały 
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 przyznane dotacje dla wsi Niepogl�dzie-Gał�zów w kwocie 23.000 zł i dla wsi D�bnica 
Kaszubska w kwocie 21.000 zł przeznaczone na parking,  z terminem podpisania umów 
wst�pnie na 11 wrze�nia br.  
Poinformował, �e zaprosił na obecn� sesj� Prezesa MZK w Słupsku i jego osob� b�dzie 
reprezentował Dyrektor. 
Od 1 wrze�nia br. jest dwóch nowych dyrektorów szkół tj. Pani Iwona Warkocka Szkoły 
Podstawowej w Gogolewie i Pan Gabriel Konkel Szkoły Podstawowej w Motarzynie. 
Radny Piotr Paczesny nawi�zuj�c do sprawozdania Wójta stwierdził, �e Wójt przedstawił 
bardzo wiele rzeczy, które napawaj� nadziej� na popraw� funkcjonowania naszej gminy, co 
te� nale�y uzna� za normalny tok pracy Urz�du Wójta. Ponadto p. Paczesny stwierdził, �e jest 
wiele mankamentów z którymi si� nie zgadza i w zwi�zku z tym zwraca si� z pytaniem, czy 
w Gminie były kontrole zewn�trzne. Poza tym w sprawozdaniu zabrakło jeszcze stwierdzenia, 
�e na ul. Spacerowej postawiono znak drogowy. Radny prosi, by Wójt te dwie sprawy 
uzupełnił w sprawozdaniu. 
Radny Marian Adamowicz stwierdził, �e w zwi�zku z zako�czeniem inwestycji ul. Podgórnej 
została ona wykonana za drogo. Do tej inwestycji nie przyst�piły inne firmy i nie zgłosiły 
ofert, bo nie wiedziały, �e taka inwestycja b�dzie w gminie wykonywana. Inwestycja mogła 
by� wykonana o 30% taniej, czyli za 240 ty�. zł. a nie za 360 ty�. zł. i nie ma obowi�zku 
składania zamówienia publicznego przy wykonywaniu inwestycji z udziałem SAPARD-u. 
Firma „Kr��el” jest Firm� najdro�sz�. 
Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił si� z pytaniem, czy w zwi�zku z artykułem w prasie 
koszt remontu w szkole w D�bnicy Kaszubskiej wyniósł 300 ty�. zł. przy czym inne szkoły 
si� likwiduje, a w tym przypadku ponosi si� tak wysokie koszty. 
Radny Zygmunt Wandachowicz krytycznie ocenił remont dróg, gdzie w kierunku 
Dobieszewo-D�bnica Kaszubska i w kierunku Gogolewa załatane przez Firm� ubytki zostały 
z powrotem rozmyte. 
Mieszkaniec ul. Wysokiej p. Mackiewicz zwrócił do Wójta z krytycznymi uwagami, �e na ul. 
Wysokiej był remont, gdzie poło�ono �u�el, który zanieczy�cił elewacj� budynku i w zwi�zku  
tym oczekuje decyzji w sprawie odszkodowania, bo w innym przypadku wyst�pi na drog� 
s�dow�. Ponadto zgłosił, �e na ul. Skarszewskiej s� ubytki, które nale�y załata� i jest 
niesprawne o�wietlenie na osiedlu ul. Wysokiej. 
Wójt udzielił odpowiedzi odno�nie �u�lu, �e nie wiadomo kiedy b�dzie tam wła�ciwa 
nawierzchnia. Odno�nie ul. Skarszewskiej, jest to droga powiatowa i w tej sprawie były 
monity i s�dzi, �e Zarz�d Dróg zabierze si� do porz�dkowania. Spraw� t� poruszy na 
nast�pnej sesji Rady Powiatu jak równie� w tej sprawie wyst�pi� radni Powiatu z terenu 
gminy. Natomiast osiedle Nadle�nictwa nie jest administracj� Gminy i za o�wietlenie 
odpowiadaj� Lasy Pa�stwowe. 
Odno�nie remontu szkoły podstawowej w D�bnicy Kaszubskiej Wójt udzielił odpowiedzi, �e 
jest kosztorys i jego wielko�� wynosi 300 ty�. zł., natomiast Gmin� kosztowało to mniej. 
Odno�nie ul. Podgórnej odbył si� przetarg, zgłosiły si� trzy firmy i wybrano Firm� „Kr��el”. 
Odno�nie kontroli zewn�trznych poinformował, �e odbyły si� trzy kontrole. 
Sekretarz Gminy dodała, �e odbyła si� kontrola z Wydziału Finansowego Urz�du 
Wojewódzkiego z której protokół jest pozytywny, kontrola w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej z Inspekcji Pracy oraz kontrola z ZUS w Biurze Obsługi Szkół w sprawie 
odprowadzania składek. 
Radny Piotr Paczesny s�dził, �e Wójt poinformuje o wynikach kontroli. Radny poinformował, 
�e kontrol� z Inspekcji Pracy spowodował sam. Pismo do Inspekcji było podyktowane 
wyst�puj�cym zagro�eniem �ycia, nie mówi�c o zanieczyszczeniu �rodowiska, bo by� mo�e 
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 za miesi�c nie b�dzie gdzie odprowadza� �cieków jak np. z nowoczesnego Gimnazjum. 
Natomiast protokół jest ju� sporz�dzony przez Inspekcj� Pracy. 
Wójt potwierdził, �e protokół został podpisany i stron� jest Zakład Gospodarki Komunalnej i 
z chwil�, gdy Pani Podziawo przygotuje odpowied	 na zalecenia, Wójt go przedstawi. 
Jest natomiast problem, bo temat oczyszczalni �cieków wymaga �rodków finansowych, 
których Gmina nie ma, w zwi�zku z czym został uchwalony Wieloletni Program 
Inwestycyjny. Do pozyskania �rodków musi by� partner wiarygodny, a Gmina takim nie jest z 
uwagi na zadłu�enia np. dla Mitexu. 
Odno�nie ul. Spacerowej, została ona nazwana uchwał� Rady Gminy, znak postawiony jest 
prawidłowo zgodnie z ruchem drogowym. 
        Nast�pnie zgodnie z zaproszeniem i przybyciem na sesj� Dyrektora Miejskiego Zakładu 
Komunikacji p. Brandta Huberta Przewodnicz�ca Rady udzielaj�c Dyrektorowi głosu 
zaproponowała, aby w zwi�zku ze zmian� kursów linii 11 przekazał informacj� o 
realizowaniu komunikacji. 
Dyrektor MZK zabieraj�c głos poinformował m.in., �e w zwi�zku z przeprowadzonymi 
badaniami marketingowymi do gmin zostały przekazane informacje o realizowaniu 
komunikacji, finansowaniu i dotowaniu z propozycj� współpracy. Działanie MZK oparte jest 
na aktach prawnych. Dyrektor przedstawił wyniki ekonomii linii 11. Poinformował, �e MZK 
wdro�yło now� taryf�, trasy i przystanki i przyjmuje wnioski o wprowadzenie zmian i je 
realizuje. Ustawa stanowi o tym, �e Gmina winna podj�� uchwał� wskazuj�c� ulgi i za nie 
płaci�, czyli ulgi tym grupom społecznym, których ustawa nie przewiduje. 
        Radny Marian Adamowicz nawi�zuj�c do wykonawcy inwestycji ul. Podgórnej 
stwierdził na podstawie informacji Pani Łom�y, �e na wykonawc� nie było przetargu, tylko 
zaproszenie i dlatego oburzenie, �e o co najmniej 40 ty�. ty�. zł. zapłacono wi�cej w zwi�zku 
z tym, �e inna firma nie miała mo�liwo�ci obj�� tego zadania o ni�szej cenie. 
Radny Piotr Paczesny stwierdził, �e odno�nie znaku drogowego odpowied	 go nie 
satysfakcjonuje, bo s� dwie ró�ne sprawy, czyli jeden mieszkaniec wspólnoty mieszkaniowej 
bloku przyległego do ul. Spacerowej chce by� mieszka�cem ul. Spacerowej i w zwi�zku z 
tym Radny uwa�a, �e nale�y zrobi� spotkanie ze wspólnot� mieszkaniow�, by si� okre�lili, 
gdzie chc� nale�e�, do jakiej ulicy. Natomiast ten znak, który został postawiony jest zakazem 
wjazdu dla wszelkich pojazdów innych mieszka�ców ni� danej ulicy i po ulicach nie b�d� 
mogli porusza� si� mieszka�cy bo nie mieszkaj� lub nie maj� przyległej nieruchomo�ci do 
danej ulicy. Ten znak powa�nie bulwersuje miejscow� społeczno�� i tak by� nie powinno, by 
istniał znak mówi�cy o zakazie wjazdu na dan� ulic� i by nie było swobody w poruszaniu si�. 
Przewodnicz�ca Rady poinformowała, �e mieszkanka wspólnoty mieszkaniowej bloku 
przyległego do ul. Spacerowej p. Witkowska zło�yła do  Przewodnicz�cej skarg� by udro�ni� 
t� ulic�, zlikwidowa� gara�e i by ten budynek nale�ał do ul. Spacerowej. W zwi�zku z tym 
Przewodnicz�ca równie� uwa�a, �e wskazane byłoby np. zorganizowanie wizji z cał� 
wspólnot� jako, �e jedna mieszkanka nie mo�e decydowa� za wszystkich. 
Wójt stwierdził, �e swojej kompetencji nie naruszył i nic nie mo�na ��da� i wszystko mo�e 
by� w układach rozmów, przy czym s� to sprawy drobne i nale�y si� zaj�� wa�niejszymi 
sprawami, ale z tymi mieszka�cami porozmawia. 
Radny Piotr Paczesny potwierdził, �e nic nie mo�na robi� na sił� i z lud	mi nale�y 
rozmawia�, ale takich rozmów nie było. Ponadto droga ta jest drog� komunaln� i zarz�dzanie 
mieniem komunalnym jest w kompetencji Rady i w zwi�zku z tym uwa�a, �e Wójt 
przekroczył swoje kompetencje. 
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Radny Marian Adamowicz podkre�lił, �e w poprzedniej kadencji na ul. Podgórnej te� 
postawiono i ludzie musz� je	dzi� wkoło i w zwi�zku z tym, na przyszło�� nale�y si� 
zastanowi� nad stawianiem znaków. 
Radny Piotr Paczesny nawi�zuj�c do remontu ul. Podgórnej proponuje, by Wójt brał pod 
uwag� przetarg, a nie na zaproszenie , aby wyłoni� wykonawc� z korzy�ci� cenow� i 
jako�ciow�. 
Wójt zwrócił uwag�, �e Unia Europejska nie przewiduje zamówie� publicznych i nie mo�na 
było w tym wypadku zastosowa� zamówie� publicznych, a przy nast�pnych zadaniach b�dzie 
zbieranych wi�cej ofert. 
Radny Marian Adamowicz stwierdził, �e nie musi by� przetarg, ale ogłoszenie np. w prasie. 
Ad.4. 
          Radny Krzysztof Olech stwierdził odno�nie mostu w Skarszewie Dolnym, �e jest tam 
brak barier ochronnych, s� ubytki w belkach i grozi niebezpiecze�stwem dla mieszka�ców i 
w zwi�zku z tym zwraca si� z pytaniem jakie konkretne działania s� prowadzone odno�nie 
naprawy mostu, kiedy rozpocznie si� i kiedy nast�pi zako�czenie prac remontowych. 
Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił si� o podj�cie działa� w celu przywrócenia kursu 
autobusu PKS w dni robocze ze Słupska do Male�ca poniewa� mieszka�cy tego rejonu nie 
maj� poł�czenia z Gmin�. 
Radny Dariusz Ostrowski nawi�zuj�c do wypowiedzi Wójta na sesji Rady w dniu 30 kwietnia 
br. , �e w rejonie Budowa i Podola Małego b�d� składane podpisy o gotowo�ci podj�cia pracy 
przez bezrobotnych zwraca si� z pytaniem kiedy nast�pi termin tych zmian. 
Radna Irena Tkaczyszyn poinformowała, �e w tej sprawie otrzymała odpowied	, �e jest za 
mało ludzi do podpisów. Radna uwa�a, �e nale�ałoby ten problem załatwi� poniewa� dotyczy 
to ludzi biednych, którzy musz� ponosi� koszty dojazdu. 
Ad.5.                           
       Radny Mirosław Mnich zwrócił si� z pytaniem, czy zostały ju� poczynione działania w 
sprawie o�wietlenia ul. Zielonej – dotyczy zało�enia chocia�by dwóch punktów �wietlnych. 
Radny Piotr Paczesny nawi�zuj�c do wypowiedzi Wójta o pozyskiwaniu �rodków z funduszu 
SAPARD zwrócił si� do Skarbnika Gminy z pytaniem, czy �rodki te przechodz� przez bud�et 
gminy. 
Skarbnik Gminy udzielił odpowiedzi, �e �rodki te przechodz� przez bud�et i nie powoduj� 
zmian w bud�ecie, bo najpierw nast�puje realizacja zadania, a potem refundacja i z chwil� 
otrzymania ich Rada podzieli je na co. 
Rady Piotr Paczesny nawi�zuj�c do deklaracji Wójta, �e była Skarbnik Gminy p. Pawlak 
zostanie zatrudniona zwrócił si� z pytaniem, czy to nast�pi oraz zwrócił si� z pytaniem jak 
wygl�da sprawa dotycz�ca zwolnienia byłego dyrektora ZGK p. Klemiaty. 
Radny Marian Adamowicz zwrócił si� z pytaniem jak si� ma uchwała Rady Gminy w sprawie 
opłat adiacenckich do ul. Podgórnej. 
Radny Zdzisław Botwinionek nawi�zuj�c do wypowiedzi Wójta na pocz�tku kadencji, �e 
b�dzie pomagał wszystkim bezrobotnym, którym brakuje krótki okres do otrzymania zasiłku 
zwrócił si� z pytaniem, czy Wójt podtrzymuje swoj� wypowied	, bo jest osoba której brakuje 
4 miesi�ce do otrzymania zasiłku. 
Radna Urszula R�czka nawi�zuj�c do wypowiedzi Wójta, �e Gmina wyst�pi do Agencji o 
przej�cie kanalizacji rejonu Motarzyno stwierdziła, �e w zwi�zku z poborem opłat za �cieki 
przez Agencj� Pot�gowo od mieszka�ców m. Motarzyno, gdzie jest niedro�na kanalizacja i 
�cieki wylewaj� si� na ogródki i w zwi�zku z odpowiedzi� Agencji na skargi mieszka�ców, 
�e niedro�n� kanalizacj� mieszka�cy winni czy�ci� sami, Radna zwraca si� w imieniu 
mieszka�ców o wyja�nienie tej sprawy. 
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Poza tym p. R�czka przekazała podzi�kowania Wójtowi Gminy za pomoc w organizacji 
festynów. 
Radna Urszula Frankowska przekazała podzi�kowanie Wójtowi i radnym za dobrowolne 
składki pieni��ne dla p. Jadwigi Cisłowskiej. 
Ponadto zwróciła si� o wykonanie upustu wody przy remizie w D�bnicy Kaszubskiej. 
Radna Irena Tkaczyszyn przekazała podzi�kowanie Wójtowi za pomoc w organizacji 
do�ynek i obecno�� Wójta. 
Radny Krzysztof Olech zwrócił si� o postawienie znaku drogowego na ul. Skarszewskiej, 
który został wykopany podczas rozbiórki stodoły. 
Radny Sebastian Ma�li�ski zwrócił si� o przedstawienie na kolejnej sesji stanu oczyszczalni 
�cieków w D�bnicy Kaszubskiej. 
Nast�pnie głos zabrał radny Rady Powiatu p. Stanisław Jank. Pan Jank podzi�kował za 
zaproszenie na wszystkie sesje obecnej kadencji Rady. Przekazał równie� podzi�kowanie za 
remont mostu za Skarszewem Dolnym. W dalszej kolejno�ci przedstawił informacje z 
działalno�ci Starostwa Powiatowego. Przekazał m. in., �e w Starostwie jest najtrudniejszy 
bud�et w województwie. Zmniejszono go o 3.200.000 zł., a nast�pnie zwi�kszono go o 900 
ty� zł. W zwi�zku z tym 1,5 mln zł. b�dzie brakowało w bud�ecie Starostwa, któremu grozi 
zaci�gni�cie kredytu. Zmniejszono te� o 600 ty�. zł. bud�et na szkoły. Zarz�d Dróg 
Powiatowych te� ju� nie ma pieni�dzy. 
Wójt Gminy zwrócił si� do p. Stanisława Jank z pro�b�, by te wszystkie uwagi poruszone na 
obecnej sesji dotycz�ce m. in. Zarz�du Dróg, podpisów bezrobotnych poruszył na sesji Rady 
Powiatu. 
Nast�pnie Wójt przyst�pił do udzielenia odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Nawi�zuj�c do stanu oczyszczalni �cieków poinformował, �e problem zna i dora	nie go 
rozwi�zuje i przedstawi informacje o jej stanie.          
Odno�nie wykonania upustu przy remizie, zostanie on wykonany do ko�ca wrze�nia je�eli 
otrzyma pokryw� z Zarz�du Dróg. 
Sprawa opłat za �cieki zostanie zlecona i wyja�niona przez pracownika Urz�du Gminy p. 
Eugeniusza Da�czaka i po 15 wrze�nia b�dzie spotkanie w Gda�sku w sprawie przej�cia 
kanalizacji z Agencji, bo Gmina nie ma �rodków, a Agencja winna  je przekaza�. 
Temat pomocy dla bezrobotnych na uzyskanie zasiłków Wójt b�dzie realizował. 
Uchwała adiacencka dotyczy zwi�kszenia atrakcyjno�ci działek i do tego tematu Wójt wróci. 
Radca Prawny p. Beata Sadowska dodała, �e opłaty adiacenckie obowi�zuj� po 3 latach od 
zako�czenia inwestycji. 
Odno�nie dyrektora ZGK p. Klemiaty sprawa jest w toku, a obowi�zki jego pełni p. 
Podziawo. 
Odno�nie byłej Skarbnik Gminy p. Krystyny Pawlak, została odwołana przez Rad� Gminy i z 
uwagi na stan zdrowia przebywa na zwolnieniu lekarskim i pobiera wynagrodzenie z ZUS. 
Wójt jest z ni� w kontakcie  przeprowadzi z ni� rozmow� i do ok. 20 wrze�nia temat b�dzie 
załatwiony.  
W sprawie wniosku p. Mnicha o zało�enie o�wietlenia na ul, Zielonej Wójt poinformował, �e 
na jesie� jeden punkt o�wietlenia zostanie zało�ony. 
Dodał, �e jest Firma, która chce zmodernizowa� o�wietlenie na terenie gminy i w tej sprawie 
s� wst�pne rozmowy. 
Znak drogowy na ul. Skarszewskiej jest ju� zamontowany. 
Odno�nie wniosku p. Botwinionka o przywrócenie kursu autobusu PKS Wójt udzielił 
odpowiedzi, �e temat jest trudny do zrealizowania, ale pomimo to wyst�pi w tej sprawie do 
Dyrekcji PKS. 
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Temat mostu w Skarszewie Dolnym zostanie załatwiony w miar� szybko. Na most zostało 
zakupione prz�sło metalowe, które zostanie przywiezione i jest porozumienie z 
Nadle�nictwem w sprawie partycypacji w kosztach. Zostanie wykonany w nast�pnym roku. 
Na to zadanie ma obiecane �rodki z Urz�du Marszałkowskiego z jednego programu, które s� 
nadal pisane i most zostanie wykonany by� mo�e w I półroczu przyszłego roku. 
Nawi�zuj�c do 1997 r., w którym to Gmina wspomagała Gmin� Łambinowice Wójt 
poinformował, �e z Gminy tej przyjedzie delegacja w ramach podzi�kowa� i chce podpisa� 
współprac�.   
Delegacja przyjedzie i we	mie dział w do�ynkach powiatowych w D�bnicy Kaszubskiej w 
dniu 7 wrze�nia. Wójt poinformował, �e w programie do�ynek b�dzie m.in. oddanie 
kompleksu Gimnazjum i inne rozrywki kulturalne. 
Przewodnicz�ca Rady przedstawiła projekt porozumienia mi�dzy Gmin� Łambinowice, a 
Gmin� D�bnica Kaszubska. 
Radny Piotr Paczesny zwrócił uwag�, �e decyzj� w sprawie wszelkich porozumie�, które 
wi��� si� z kosztami podejmuje Rada i czy to porozumienie nie b�dzie si� wi�zało z 
kosztami. 
Radca Prawny p. Sadowska stwierdziła, �e jest to wst�pne porozumienie, a potem uchwała 
Rady i obecnie nie jest to zwi�zane z kosztami i jest ono z woli tamtej Gminy. 
Wójt dodał, �e gdy b�dzie projekt uchwały, to si� rozwa�y i ustali koszty. 
Sekretarz Gminy przedstawiła pismo Gminy Łambinowic wskazuj�ce na współprac�. 
        W wyniku głosowania porozumienie pomi�dzy Gmin� Łambinowice, a Gmin� D�bnica 
Kaszubska zostało zatwierdzone jednogło�nie (14 za). 
         Radna Jadwiga Kara� zgłosiła wniosek o przerwanie sesji i przeło�enie dalszego ci�gu 
na inny dzie�. W wyniku głosowania wniosek został odrzucony przy 7 głosach za (brak 
bezwzgl�dnej wi�kszo�ci głosów przy obecno�ci 14 radnych). 
Ad.6.a/ 
         Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej p. Piotr Paczesny poinformował, �e Komisja 
odbyła trzy spotkania, w tym dwa wspólne z Komisjami Rady nt. ustawy samorz�dowej i w 
sprawie projektów uchwał. Komisja na swoim posiedzeniu w dniu 02 wrze�nia 2003r. 
przeanalizowała m.in. sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy, które proponuje 
przyj�� przy zastrze�eniu wyja�nienia Radzie realizacji nast�puj�cych uchwał:  
a/ Nr V/25/03 w sprawie przyst�pienia Gminy do utworzenia Spółki z wi�kszo�ciowym 
udziałem Gminy dla realizacji zada� inwestycyjnych w zakresie gospodarki wodno-
�ciekowej, 
b/ Nr IX/52/03 w sprawie przej�cia nieruchomo�ci od AWRSP, 
c/ Nr IX/54/03 w sprawie zmian bud�etowych dotycz�cych �rodków pieni��nych 
przeznaczonych na budow� ul. Podgórnej. Szczególnie chodzi o refundacj� �rodków z 
funduszu SAPARD, 
d/ Nr IX/55/03 dotycz�c� przej�cia nieruchomo�ci od Pa�stwa Staniewiczów – na jakim 
etapie s� rozmowy? 
Nast�pnie Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej przedstawił protokół Nr 01/06/2003 z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisj� Rewizyjn� w dniach 16 i 30 maja 2003r. obejmuj�cej 
działalno�� finansow� i rzeczow� Wójta Gminy w zakresie „Akcja zima 2002/2003”. 
Wójt Gminy zwrócił si� z pytaniem do Przewodnicz�cego Komisji, czy otrzymał 
sprostowanie do zarzutów. 
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Wójt stwierdził, �e Komisja otrzymała odpowied	 i je�eli nie ma jej w swoich dokumentach,  
to Wicewójt przedstawi j�. 
Ponadto dodał, �e nale�y mie� na uwadze to, �e na przygotowanie planu od�nie�ania było 
mało czasu, bo obecna kadencja rozpocz�ła prac� w listopadzie, a poprzednia kadencja tego 
nie przygotowała.   
Wicewójt potwierdził, �e na sesji kiedy Wójt nie uczestniczył odpowied	 na zarzuty przekazał 
Przewodnicz�cemu Komisji do r�k własnych.  
Nast�pnie poinformował, �e wszystkie czynno�ci zwi�zane z planem zimowego od�nie�ania 
były wykonane w szybkim czasie. 80% dróg to drogi powiatowe i jeden z zarzutów  dotyczył 
odrzucenia oferty p. Knittera. Oferta została odrzucona poniewa� drogi gminne w 
Niepogl�dziu, to odcinek ok. 500 metrów i brak odpowiedniego sprz�tu u oferenta. Zarzut, �e 
przyj�to ofert� brata Wicewójt informuje, �e jego brat zło�y deklaracj�, �e wi�cej nie b�dzie 
wykonywał usług na rzecz Gminy i jego usługa dotyczyła odcinka CPN do Skarszewa – 
droga powiatowa. Akcja minionej zimy była ta�sza ni� w poprzednich latach. Sprawa 
rejestracji pogody jest technicznie trudna i dziennika pogody jeszcze nikt nie praktykował.  
Pan Paczesny potwierdził, �e kto� na sesji wr�czał mu odpowied	 na zarzuty kontroli, ale w 
tym momencie był zaj�ty i nie wie gdzie si� podział ten dokument, ale s�dzi �e jest zapisany 
w komputerze w Urz�dzie Gminy i nie b�dzie problemu, by go odtworzy�. Ponadto nie 
chciałby by� 	le zrozumiany i pos�dzany o zło�liwo�� poniewa� zarzuty w protokole z 
kontroli s� wykazane na podstawie stwierdzonych faktów podczas kontroli i po to, aby 
niektóre rzeczy wyeliminowa� i taka te� jest rola Komisji Rewizyjnej. 
Radny Marian Adamowicz dodał, �e kontrola to nie tylko Przewodnicz�cy, ale cała Komisja. 
Natomiast odno�nie p. Knittera nie było �adnej notatki i dlatego tak Komisja stwierdziła i 
zarzuty, �e brat sołtys potwierdza wykonane usługi, to te� mógł potwierdzi� kto� inny np. z 
Rady Sołeckiej. 
P. Paczesny w odniesieniu do zarzutu, �e nie prowadzi si� dziennika pogody zwrócił uwag�, 
�e np. w Bytowie i Słupsku s� wykonywane takie czynno�ci. 
Wicewójt podkre�lił, �e je�eli usługodawcy nie maj� podpisu z terenu o wykonaniu usługi, to 
nie otrzymuj� wynagrodzenia, a odno�nie pogody osoby potwierdzaj�ce usługi nie maj� 
prawa potwierdza� jej na nast�pny dzie�, czy po tygodniu. 
Wójt dodał, �e nie ma takiej mo�liwo�ci, aby sołtys codziennie podpisywał usługi i dlatego 
musz� by� wyznaczone dwie wiarygodne osoby. 
b/        Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Kara� 
poinformowała, �e tematami posiedze� Komisji była analiza Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego, zapoznanie z pismem MZK w Słupsku z dnia 12 sierpnia 2003r. oraz z 
pismem p. Małszyckiego z dnia 23 lipca 2003r. Komisja wnioskuje, aby w roku nast�pnym 
wykona� (uzupełni�) cz��� ul. Podgórnej.  
Poza tym Komisja zapoznała si� z przygotowaniem szkół do nowego roku szkolnego, które 
przedstawili dyrektorzy szkół zaproszeni na posiedzenie. Stwierdzono pełn� obsad� kadrow� i 
brak wacatów poza uwag� dotycz�c� Szkoły Podstawowej w D�bnicy Kaszubskiej o czym 
Przewodnicz�ca Komisji poinformowała Wójta Gminy. Problem dotyczy, i� Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w D�bnicy Kaszubskiej pomimo wcze�niejszych ustale� przydzieliła sobie 10 
godzin dydaktycznych tj. 7 nadliczbowych i w zwi�zku z tym Komisja uwa�a, �e Dyrektor 
nie jest w stanie podoła� swoim licznym obowi�zkom, co niekorzystnie odbije si� na 
uczniach. Komisja odbyła równie� wspólne posiedzenie z Komisjami Rady w dniu 3 wrze�nia 
na którym opiniowała projekt Statutu Gminy oraz projekt uchwały w sprawie zmian w 
bud�ecie gminy na 2003 rok. 
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       Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Urszula 
R�czka poinformowała, �e tematy posiedze� Komisji to m.in. zapoznanie si� z odpowiedzi� 
w sprawie o�wietlenia ulicznego na terenie gminy i Komisja wnioskuje, aby radca prawny 
przejrzał obecn� umow� z Zakładem Energetycznym, aby dokona� ponownej konsultacji i 
renegocjacji umowy, bo Komisja uwa�a, �e Zakład Energetyczny narzuca swoje warunki 
bezwzgl�dnie. Nast�pnie Komisja zapoznała si� z pismem p. Małszyckiego w sprawie oferty 
na tablic� ogłoszeniow�, gdzie decyzj� podejmie Wójt Gminy oraz Komisja pozytywnie 
zaopiniowała pismo MZK na oznakowanie wiat i słupków przystankowych. 
Ponadto Komisja zapoznała si� z pismem Rady Sołeckiej Dobra o wygospodarowanie 
�rodków na remont drogi dojazdowej do miejscowo�ci Dobrzec. Przewodnicz�ca 
przedstawiła tre�� pisma. Komisja wnioskuje do Wójta, aby zobowi�za� Zakład Gospodarki 
Komunalnej do wykonania prac na tym odcinku poprzez wyrównanie nawierzchni na 
najbardziej uszkodzonej nawierzchni drogi. 
Wójt poinformował, �e Wicewójt w nast�pnym tygodniu zleci wykonanie remontu tej drogi. 
Wicewójt podkre�lił, �e zmiana umowy z Zakładem Energetycznym jest mało 
prawdopodobna, ale s� prowadzone rozmowy nt. o�wietlenia z inn� firm�. 
Ad.7. 
        Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od pocz�tku 
obecnej kadencji Rady Gminy tj. od 15.11.2002r. – 30.06.2003r. (sprawozdanie w zał�czeniu 
protokołu). 
W zwi�zku z zastrze�eniem Komisji Rewizyjnej o wyja�nienie bie��cej sytuacji w realizacji 
ni�ej wymienionych uchwał Sekretarz Gminy poinformowała, �e: 
a/  odno�nie uchwały Nr V/25/03 podpisano umow� z Firm� Bewar, która szuka inwestora  
     strategicznego ze strony niemieckiej i rozmowy maj� by� kontynuowane ostatecznie we  
     wrze�niu. 
     Wójt Gminy poinformował, �e podpisano wst�pne porozumienie z Firm� Bewar odno�nie  
     wkomponowania si� w Wieloletni Plan Proeco i najwa�niejsze sprawy, to budowa  
     oczyszczalni �cieków w D�bnicy Kaszubskiej i Motarzynie. Jest po rozmowach z Firm�  
     Bewar i do ko�ca wrze�nia b�dzie wiadomo, czy temat b�dzie kontynuowany i informacj� 
     na ten temat przedstawi Radzie Gminy. 
     Sekretarz Gminy dodała, �e cz��� z tych zada�, które były w tym programie umieszczone  
     na wiele lat i na bardzo du�� kwot� znalazła si� w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. 
     Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej p. Paczesny chciałby uzyska� informacj�, bo raz si�  
     mówi, �e Spółka Bewar jest inwestorem, a innym razem, �e Spółka jest szukaj�cym  
     inwestora. Poza tym gdy była podejmowana uchwała, to problem był przedstawiany, �e 
     Rada wyra�a wol� do pój�cia w kierunku szukania inwestora strategicznego i wszyscy  
     byli�my przekonani, �e zrobi� to urz�dnicy Urz�du Wójta. Jednak�e z informacji  
     pracownika Urz�du Wójta dowiaduje si�, �e została zawarta umowa ze Spółk� Bewar, 
     która szuka inwestora strategicznego. Natomiast Wójt wielokrotnie wypowiadał si�, �e 
     taki inwestor ju� jest i kwestia tylko woli Rady, �e w tym kierunku b�dzie inwestowa�  
     i przeznacza� pieni�dze. Dlatego p. Paczesny chciałby si� dowiedzie� konkretnie, bo je�eli  
     jaka� firma szuka w imieniu Urz�du Wójta inwestora strategicznego, to uwa�a, �e nie jest 
     to mała kwota i w zwi�zku z tym zwraca si� z pytaniem, czy je�eli jest to kwota znaczna, 
     to w którym paragrafie Wójt znalazł pieni�dze na uregulowanie tych nale�no�ci. 
     Wójt odpowiadaj�c na pytanie przedstawił tre�� uchwały. 
     P. Paczesny zwrócił si� z pytaniem, bo inwestor strategiczny dla Spółki inwestorskiej 
     wyłoniony w drodze przetargu przeprowadzi zadania inwestycyjne, o których mowa 
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     w programie i czy został przeprowadzony przetarg na wyłonienie inwestora  
     strategicznego . 
     Wójt udzielił odpowiedzi, �e przetarg nie został przeprowadzony. 
     P. Paczesny zwrócił si� o potwierdzenie, �e Spółka Bewar szuka inwestora. 
    Wójt potwierdził, �e szuka inwestora. 
    Wobec tego P. Paczesny zwrócił si� z pytaniem ile kosztuje szukanie inwestora  
    strategicznego, gdzie przy podejmowaniu uchwały nie było mowy o płaceniu dla firm, bo  
    Wójt mówił, �e inwestor strategiczny ju� jest i Wójt z nim rozmawia i �e on b�dzie  
    inwestował bezpo�rednio w te sprawy i nie było mowy o zleceniu komukolwiek szukania   
    inwestora strategicznego.         
    Sekretarz Gminy stwierdziła, �e pracownicy Gminy nie s� w stanie sami przeprowadzi� 
    takiego post�powania i znale	� inwestora strategicznego spoza terytorium  
    Rzeczypospolitej Polskiej. Została ta umowa podpisana ze Spółk� Bewar z Koszalina, 
    gdzie zlecono tej Spółce w trybie zamówienia publicznego z wolnej r�ki wyłonienie  
    inwestora strategicznego i ona szuka dla Gminy tego inwestora. Wynagrodzenie dla tej  
    Spółki wynosi 11.800 zł i ma by� zapłacone po podpisaniu umowy z inwestorem  
    strategicznym ze �rodków tej Spółki, która powstanie i 91% udziału b�dzie miała Gmina, 
    a  49% b�dzie miał ten inwestor strategiczny. Nale�y te� doda�, �e �aden podmiot nie 
    jest zainteresowany przyj�� na siebie finansowanie takiego zadania na kwot� 30 mln. zł. 
    Wójt dodał, �e je�eli firma zostanie wyłoniona i zaakceptowana przez Rad�, �e robimy 
    Spółk� „d�on wersen”, to dopiero z tego wsadu zostanie zapłacone te 11 ty�. zł. i z  
    bud�etu gminy nic nie zapłacimy oraz za szukanie na dzie� dzisiejszy te� nic Gmina nie  
    płaci. 
    Radny Piotr Paczesny ocenił, �e na pytania unika si� odpowiedzi  i �e  s� niedomówienia, 
bo np. dlaczego gdy Rada podejmowała uchwał� o przyst�pieniu do tego programu nikt nie 
powiedział, �e to b�dzie kosztowało, 
Radny Marian Adamowicz zwrócił si� z apelem do Wójta Gminy, by wcze�nie informował 
Rad� o wi�kszych i powa�niejszych wydatkach. 
Radny Piotr Paczesny podkre�lił, �e wi�cej rzetelnej informacji spowoduje �wiadome 
podejmowanie decyzji.      
b/   odno�nie uchwały Nr IX/52/03 Sekretarz Gminy wyja�niła, �e dotyczy przej�cia  
      9 działek i na 2 działki w m. Dobra jest pozytywna opinia Agencji i s� przygotowywane 
      dokumenty, a na pozostałe Gmina czeka na opini� Agencji. 
c/   odno�nie uchwały Nr IX/54/03 zgodnie z informacj� Wójta na refundacj� na ul. Podgórn� 
      nale�y czeka� do ko�ca pa	dziernika. 
d/   odno�nie uchwały Nr IX/55/03 jest sporz�dzana wycena przez biegłego, ale  
      Pa�stwo Staniewicze ��daj� 3-krotnie wi�kszej kwoty tj. 30 ty�. zł. przy czym Gmina 
      mo�e pokry� tylko koszty zwi�zane ze słu�ebno�ci� i tak� odpowied	 udzielono. 
W wyniku głosowania sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od pocz�tku kadencji tj. 
od 15.11.2002r. do 30.06.2003r. zostało przyj�te jednogło�nie (14 za). 
Ad.8.a/ 
          Wiceprzewodnicz�cy Rady Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmian w bud�ecie gminy na 2003 rok. 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej poinformował, �e na wspólnym posiedzeniu Komisji 
radni mieli w�tpliwo�ci odno�nie przesuni�� �rodków bud�etowych w projekcie uchwały i 
jego uzasadnienia. W�tpliwo�ci dotycz� zwi�kszenia bud�etu o kwot� 80.154 zł w Dziale 750 
– Administracja publiczna. Uzasadnieniem było, �e Urz�d Gminy w zwi�zku z 
zatrudnieniami pracowników ł�cznie z interwencyjnymi wyst�pił o zwi�kszenie �rodków na 
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 wynagrodzenia osobowe pracowników i na ten Rozdział jest proponowane przesuni�cie 70 
ty�. zł.  Zarzuty były, �e wynagrodzenia osobowe proponuje si� zwi�kszy� z tytułu tworzenia 
nowych stanowisk pracy i radni maj� w�tpliwo�ci, czy uzasadnione jako �e od momentu 
przej�cia władzy w Urz�dzie Gminy Wójt zatrudnił 4 osoby. W zwi�zku z tym radni pytaj�, 
czy była potrzeba zatrudnienia dodatkowo pracowników.   
Wójt udzielił odpowiedzi, �e fizycznie nie ma wi�cej pracowników etatowych od 1 lipca br.                  
Pani Smalira była poprzednio zatrudniona i Wójt podj�ł decyzj� aby dalej pracowała i od  1 
stycznia  do 1 czerwca miała przedłu�on� umow�, bo brakowało jej sze�� miesi�cy do 
otrzymania zasiłku i jest na wcze�niejszej emeryturze. 
Od 1 lipca na ten etat jest zatrudniona p. Małgorzata Mackiewicz, która wcze�niej od 1 lutego 
pracowała w Urz�dzie Gminy jako pracownik promocyjny Unii Europejskiej.   
W pracownicy tej pokładamy nadziej�. Jest bardzo zaanga�owana i była wcze�niej 
zaanga�owana w ró�nego rodzaju programy na pozyskiwanie �rodków finansowych, tym 
bardziej �e te �rodki finansowe, które te pracownice Urz�du zdobyły na Gminne Centrum 
Informacji i ona z tytułu funkcji b�dzie ten temat pilotowała. Dodatkowo b�d� tam 
zatrudnione dwie osoby i ta Instytucja ma by� otwarta dla młodzie�y w kontek�cie odbywania 
sta�u i kontynuowania pisania ró�nego rodzaju programów. 
Pani Kotl�ga pracowała te� pracowała jako pracownik promocyjny Unii Europejskiej i od 1 
lipca prowadzi Klub Pracy refundowany przez Powiatowy Urz�d Pracy i nie jest to nowy etat 
tylko kontynuacja, bo wcze�niej była zatrudniona p. Turowska, nast�pnie Ziółkowska i 
Jaworska. Poza tym nie ma innych etatów, przechodz� sta�y�ci i stan etatowy jest cały czas 
taki sam. Pan Gardzielewski był te� w ZGK, ale opłacany przez Urzad Gminy. 
 Niedoszacowany jest bud�et, bo te� opłacani byli Skarbnicy Gminy (dot. okresu 
wypowiedzenia p. Pawlak). W ramach niedoszacowania s� te� pracownicy interwencyjni. 
Radny Marian Adamowicz zwrócił uwag�, �e w poprzedniej kadencji w dziale budownictwa 
była zatrudniona jedna osoba i p. Kraus stwierdził, �e w zwi�zku z wej�ciem do Unii 
Europejskiej b�dzie potrzebna osoba do pisania programów o pozyskanie �rodków i zatrudnił 
p. Łom��. Natomiast p. Gardzielewski nie wiadomo, czy był opłacany przez Urz�d Gminy, 
ale w Urz�dzie go nie było i nic takiego nie wniósł, a teraz ma tyle pracy i jest potrzebny i 
okazuje si�, �e do tych spraw brakuje jeszcze jednego pracownika. Przez te niecałe 4 lata 
zwi�kszyło si� zatrudnienie o 3 osoby. 
Pani Mackiewicz była zatrudniona przez Urz�d Pracy i Gmina za ni� nie płaciła, a teraz je�eli 
mamy płaci� ze swoich pieni�dzy, to trzeba si� zastanowi�, czy ci pracownicy b�d� potrzebni 
i czy b�dzie dla nich tyle pracy. Radny uwa�a, �e je�eli jedna osoba zajmie si� programami, 
to wystarczy w zupełno�ci i dlatego ma zastrze�enia do tego dodatkowego stanowiska. 
Radny Zdzisław Botwinionek przekazał, �e ma równie� zastrze�enia jako �e mówi si� �e do 
pracowników interwencyjnych si� nie dopłaca, bo s� refundowani, a teraz �e brakuje 
pieni�dzy, bo Urz�d Gminy dopłaca do nich. 
Skarbnik Gminy wyja�nił odno�nie finansowania pracowników interwencyjnych, �e ZGK im 
wypłaca wynagrodzenie i obci��a nim Gmin� i wynagrodzenie wynosi 800 zł i jest 
najni�szym wynagrodzeniem. Natomiast refundacja z Urz�du Pracy dla Gminy wynosi ok. 
400 zł do ka�dej osoby.  
Wicewójt dodał, �e na jednego pracownika przypada 800 zł. i dochodz� jeszcze inne wydatki 
jak np. urlopy, nadgodziny, BHP, narz�dzia pracy, koszty dowozu do pracy do innych 
miejscowo�ci. 
Odno�nie nowego dodatkowego stanowiska Wicewójt podkre�lił, �e Wójt podj�ł tak� decyzj� 
i jest to dodatkowa mo�liwo�� pozyskiwania �rodków zewn�trznych i wła�nie wzmocnienia 
stanowiska p. Marty Łom�y. 
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 Poza tym coraz wi�cej zada� biurokratycznych ci��y na Urz�dzie Gminy i coraz wi�cej 
zada� Urz�d otrzymuje i d��y, aby jak najwi�cej pozyska� �rodków zewn�trznych.            
Mieli�my dobry przykład w postaci M. Mackiewicz, bo te otrzymane pierwsze 32 ty�. zł. na 
festyn unijny, to głównie jej konstrukcja my�lowa. Od czasu jej zatrudnienia tj. od marca 
pisała te� programy z p. Kotl�g�. Otrzymano dotacj� 36 ty�. zł. na refundacj� płacy 
pracowników z Biura Pracy na 3 miesi�ce i to ju� decyzj� zatwierdzone. Jest te� przyznane 35 
ty�. zł. nagrody w akcji humanitarnej „Sposób na bied�” – 10 ty�. zł., 57 ty�. zł. na Gminne 
Centrum Informacji i to jest to co mo�na zaliczy� na jej konto, nie ujmuj�c p. Marcie Łom�a, 
która j� do tej pracy wci�gn�ła. Niezale�nie od tego tych programów, które przed p. 
Mackiewicz realizowała p. Łom�a jest znacznie wi�cej. 
Radny Marian Adamowicz podkre�lił, �e te argumenty go nie przekonuj� i uwa�a, ze jedna 
osoba by wystarczyła do pisania programów. 
Skarbnik Gminy poinformował, ze pisanie programów wymaga du�o pracy, bo np. wniosek 
do MENiS o 2 mln. zł., który pisała p. Łom�a, to 2 segregatory dokumentacji wysłanej do 
MENiS. 
Radny Marian Adamowicz podkre�lił te�, �e z prac pracowników interwencyjnych te� jest 
dochód i czy nie mo�na to w inny sposób rozliczy�. 
Skarbnik Gminy dodał, �e pracownicy USC te� s� opłacani z bud�etu gminy, bo nie ma ju� 
dotacji. 
Radny Piotr Paczesny zwrócił uwag�, �e uzasadnienie odno�nie pracowników publicznych,  
�e s� dodatkowe koszty, to nie dotyczy wynagrodzenia osobowego. 
Wójt Gminy podkre�lił, �e etaty si� nie zwi�kszyły, natomiast konieczno�ci� było 
wzmocnienie stanowiska p. Łom�y. 
Radny Marian Adamowicz zwrócił uwag�, �e nale�ało wcze�niej poinformowa� Rad� o 
dodatkowym zatrudnieniu, a nie stawia� Rady przed faktem dokonanym. 
Przewodnicz�ca Rady potwierdziła, �e ta dyskusja wynika z niedoinformowania. 
Wójt Gminy zapewnił, �e na przyszło�� b�dzie przekazywał wi�cej informacji poprzez 
Komisje Rady. 
Radny Piotr Paczesny wyraził zadowolenie, �e doszło do takiej sytuacji, do zrozumienia, �e 
Wójt we	mie pod uwag� to co zadeklarował, by Rada miała �wiadomo�� przy podejmowaniu 
decyzji, bo chodzi o rzetelne informacje i działanie dla dobra mieszka�ców.               
Na tym dyskusj� zako�czono.  
W wyniku głosowania uchwała w sprawie zmian w bud�ecie gminy na 2003 rok została 
podj�ta przy 11 głosach za, 3 przeciw. 
b/ 
       Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie inkasa nale�no�ci z 
tytułu podatków i opłat lokalnych oraz zasad wynagrodzenia za inkaso na terenie sołectw. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podj�ta 
przy 12 głosach za, 1 przeciw, 1 wstrzymuj�cym si�. 
c/ 
       Skarbnik Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania bud�etu gminy za I półrocze 
2003 roku (sprawozdanie w aktach „Zarz�dzenia Wójta”). Do sprawozdania uwag nie 
zgłoszono. W wyniku głosowania sprawozdanie zostało przyj�te jednogło�nie ( 12 za). 
Ad.9. 
        Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamkni�cia sesji Rady 
Gminy D�bnica Kaszubska. Obrady zako�czono o godz. 1930. 
Na tym protokół zako�czono. 
Protokołowała: G.Bałyk    



                
     


